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pokračování na str. 3 

"Není člověk ten, aby se zavdě-
čil lidem všem." Takové otřepa-
né přísloví, a přece to není pou-
há fráze. Nejvíce si jeho pravdi-
vost na vlastní kůži ověřují ti, 
kteří dostali od voličů právo a 
vlastně i povinnost rozhodovat. 
Za čtyři roky se stane leccos: 
několik lidí zemře, několik se 
narodí. Čtyřikrát bude zima - 
sníh, náledí, čtyřikrát jaro, léto i 
podzim. A představitelé města 
budou zodpovědní za zlámané 
nohy, vichřicí stržené stromy 
atd. atd. Zasedací místnost v do-
bě veřejného jednání rady a za-
stupitelstva města bude opět té-
měř prázdná, zato v hospodách 
bude sedět tolik moudrých a 
padne tolik nápadů a kritických 
připomínek. Bohužel úplně zby-
tečných, neboť i v demokracii 
platí určitý řád a patřičné záleži-
tosti se mají projednávat na pat-
řičných místech.  
A co přát novým "hlavám měs-
ta?" Aby zachovaly stávající 
dobré věci - třeba nepomucen-
ské česko - bavorské slavnosti s 
tím, že tyto budou mít hlavně 
kulturní charakter, aby se neza-
pomnělo na zámek, aby i spodní 
část parku byla stejně krásná 
jako ta u zámku. A hlavně: kro-
mě těchto třešniček na dortu, 
aby se povedl dort celý - vybu-
dovat kanalizaci, průmyslovou 
zónu, opravit bývalá kasárna či 
dům pod schodištěm, to všech-
no jsou jistě úkoly víc než těž-
ké. Snad budou mít řadoví oby-
vatelé trpělivost, podnikatelé 
pochopení a místo, aby problé-
my vyhledávali, je pomohou ře-
šit, občas i s tím, že vlastní zá-
jem podřídí zájmu města.  
Horší už je to s okolními osada-
mi. Kdo tam bude žnout trávu 
na veřejných prostranství, když 
zestárnou chovatelé a zeměděl-
ci? Co bude např. s místy, kde 
stávaly domy a která zarůstají 
křovisky a vrbami a "nikomu" 
nepatří? Viz konkrétně Zámě-
lič? Snad se ale přece jen blýská 
na lepší časy i v "osadách" - 
když už si i ti mladší obyvatelé 
uvědomili, že je třeba se začít 
starat osobně. Jenže nestačí jen 
nastavovat dlaň, občas to chce 
vzít do ní i nějakou tu sekačku a 
uklidit nejen vlastní pozemek. 
Ale buďme optimisty - snad už 
si většina z nás uvědomila, že 
sebelepší starosta, rada či zastu-
pitelstvo nemohou dělat zázraky 
a že i v současné době platí, že 
nestačí jen slova, ale že jsou po-
třeba hlavně činy.                MŠ 

Zamyšlení Výsledky komunálních voleb 2006. 
Komunální volby, které pro-
běhly v pátek 20. a v sobotu 
21. října jsou již za námi a vět-
šina občanů mohla konstato-
vat: „Nic nového pod slun-
cem.“ Skutečně, hlasy občanů 
rozhodly o tom, že minulé za-
stupitelstvo zůstane téměř za-
chované. Dochází pouze ke 
třem změnám, když za odstu-
pující Dagmar Krtovou, Jiřího 
Teplého a Ing. Kohouta na-
stoupí Marie Nechoďdomů, 
Alena Tauchmannová a Pavel 
Veselák. Všichni ostatní členo-
vé minulého zastupitelstva zů-

stávají i v nově zvoleném orgá-
nu města: Mgr. Hynek Říha, 
PhDr. Petr Mužík,  RNDr. Ka-
rel Špaček, Milan Bláha, Jaro-
mír Pánek, Mgr. Olga Kociá-
nová, Josef Váňa, Ing. Zdeněk 
Fišer, JUDr. Josef Lipenský, 
Josef Jansa, Lenka Pekárová a 
Jaroslav Hranička. 
Volební účast v obou voleb-
ních okrscích v Poběžovicích 
byla 51,11% voličů a celkem 
bylo odevzdáno 8.620 platných 
hlasů. Z toho kandidátka NE-
ZÁVISLÍ  I, získala 3.337 hla-
sů, tj. 38,71%, kandidátka 

ČSSD získala 1820 hlasů, tj. 
21,11%, kandidátka NEZÁ-
VISLÍ II, získala 1792 hlasů, 
tj. 20,78% a kandidátka KSČM 
získala 1671 hlasů, tj. 19,38%.   
 

Na ustavujícím zasedání nové-
ho zastupitelstva byl zvolen   
 

starostou: Mgr. Hynek Říha,    
 

místostarostou: RNDr. Karel 
Špaček,   
 

a členy Rady města Poběžovi-
ce: 
PhDr. Petr Mužík, Lenka Pe-
kárová a Josef Váňa. 
 

                                       Kandidát           
Kandidátka         Příjmení, jméno, tituly          Věk    Navrh.  Polit.          Hlasy 
                                                                                      strana    přísl.          abs.    v % 
NEZÁVISLÍ I.         Říha Hynek, Mgr.               36       NK     US-DEU       433     12.97   
NEZÁVISLÍ I.         Mužík Petr, PhDr.               57       NK     BEZPP          340     10.18   
NEZÁVISLÍ I.         Špaček Karel, RNDr.          64       NK     BEZPP          313     9.37     
NEZÁVISLÍ I.         Veselák Pavel                     37       NK     BEZPP          301     9.02     
NEZÁVISLÍ I.         Bláha Milan                        41       NK     BEZPP          283     8.48     
NEZÁVISLÍ I.         Pánek Jaromír                     43       NK     BEZPP          245     7.34     
ČSSD                      Kociánová Olga, Mgr.         53       ČSSD BEZPP          232     12.74   
ČSSD                      Váňa Josef                          44       ČSSD BEZPP          200     10.98   
ČSSD                      Tauchmannová Alena         52       ČSSD BEZPP          178     9.78     
NEZÁVISLÍ II.        Jansa Josef                          44       NK     BEZPP          225     12.55   
NEZÁVISLÍ II.        Pekárová Lenka                  31       NK     BEZPP          208     11.60   
NEZÁVISLÍ II.        Hranička Jaroslav               42       NK     BEZPP          198     11.04 
KSČM                     Fišer Zdeněk, Ing.               61       KSČMKSČM          228     13.64   
KSČM                     Nechoďdomů Marie            59       KSČMKSČM          156     9.33     
KSČM                     Lipenský Josef, JUDr.         58       KSČMKSČM          143     8.55    

Úvodní zasedání zastupitelstva  
zvolilo starostu, místostarostu a radní města. 
Čtvrtek 2. listopadu byl zásadním 
pro občany města Poběžovice, 
protože právě tento den se konalo 
ustavující zasedání nově zvolené-
ho zastupitelstva. 
Nejdůležitějším bodem tohoto za-
sedání byla volba nového starosty, 
místostarosty a členů rady města, 
jak to místním samosprávám uklá-
dá zákon. Na úvodní zasedání se 
dostavilo všech 15 nově zvolených 
zastupitelů a zájem byl i mezi ob-
čany, kterých přišlo do velkého 
sálu hotelu Hubertus na třicet. 
V souladu s ustanovením zákona o 
obcích, vedl jednání nejstarší člen 
zastupitelstva, kterým byl RNDr. 
Karel Špaček.  
Po nutných procedurálních záleži-
tostech (volby zapisovatele, ověřo-
vatelů zápisu, mandátové komise. 
návrhové komise a volební komi-
se), složili nově zvolení zastupitele 

do ruky předsedajícího schůze slib 
zastupitele. Teprve poté bylo mož-
no přistoupit k vlastní volbě, která 
byla tajná, hlasovalo se pomocí 
hlasovacích lístků, vkládaných do 
volební schránky. 
Nejprve proběhla volba starosty 
města. PhDr. Petr Mužík, jako 
předseda volební komise po sečte-
ní všech odevzdaných hlasů vyhlá-
sil, že starostou města se pro ná-
sledující volební období stává 
Mgr. Hynek Říha, který obdržel 
všech 15 hlasů. 
Poté se přistoupilo k volbě jedno-
ho neuvolněného místostarosty. Po 
sečtení hlasovacích lístků, vyhlásil 
předeseda volební komise, že mís-
tostarostou města se stává RNDr. 
Karel Špaček, který obdržel 14 
hlasů, když jeden hlasovací lístek 
byl prázdný. 
Při volbě tří členů rady města zís-

kal nejvíce hlasů (12) PhDr. Petr 
Mužík a byl zvolen členem rady 
stejně, jako Josef Váňa, která zís-
kal 10 hlasů. Lenka Pekárová a 
Pavel Veselák získali po 8 hlasech 
a postoupili do druhého kola vo-
leb. V něm pak získala Lenka Pe-
kárová 9 hlasů, zatímco Pavel Ve-
selák jen 6 hlasů. Třetím členem 
Rady města Poběžovice byla zvo-
lena Lenka Pekárová. 
Kompletní rada města bude tedy 
pracovat ve složení: 
Mgr. Hynek Říha, RNDr. Karel 
Špaček, PhDr. Petr Mužík, Len-
ka Pekárová a Josef Váňa. 
Tím byla nejdůležitější část zase-
dání skončena a po slově nově 
zvoleného starosty, následovalo 
pohoštění v podobě „povoleb-
ního“ guláše, pro všechny přítom-
né. 
Gratulujeme všem nově zvoleným 



 

  

Před několika dny byly zahájeny 
práce na rekonstrukci domu čp. 50, 
kam nastoupila firma STAFIKO Do-
mažlice a začala přestavba na 8 ma-
lometrážních bytů a nebytové pro-
story ve spodní části domu. 

V současnosti byly dokončeny letoš-
ní práce na parkovišti před DPS, kde 
byla položena zámková dlažba. V 
příštím roce by mělo dojít k poklád-
ce zámkové dlažby na chodníku po-
dél tohoto objektu. 

Občané mohli v minulých dnech sle-
dovat průběh prací na opravě severní 
strany střechy kostela Nanebevzetí 
Panny Marie. Byly zde vyměněny 
střešní latě a položena nová krytina. 

Nejintenzivněji se v současnosti pra-
cuje v zámeckém parku, v jehož 
spodní části byly travou osety další 
plochy, vybudovány cesty a v celém 
parku se provádí výsadby stovek 
křovin a stromků. Bohužel hyeny 
mezi námi se postaraly o to, že z 
čerstvě vysazených keřů a květin již 
několik exemplářů zmizelo. Dámo, 
či pane, jistě vám ukradené rostliny 
dělají velkou radost, že? Škoda, že 
se nám z krutého středověku nedo-
chovaly některé praktiky. Např. za 
krádež useknutí ruky. Asi by vám ta 
kytička za to nestála... 
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Aktuálně Aktuálně   
ve městě.ve městě.  

Výběr z usnesení z 91. zasedání RM Poběžovice ze dne 28.8.2006.   
 

• RM schvaluje zvýšení nájemného u městských bytů s regulovaným nájemným, v souladu s ustanovením 
zákona č. 107/2006 Sb., a to v maximální výši dle uvedené vyhlášky. 

• RM bere na vědomí žádost p. Miroslava Kabourka, Budovatelů 387, o odkoupení pozemků, sousedících s 
jeho nemovitostí , čp. 46, v obci Šitboř a uložila starostovi předložit záměry města prodat pozemky v obci 
Šitboř, o které projevili tamní obyvatelé zájem, k projednání ZM. 

• RM bere na vědomí zamítnutí žaloby firmy DSP Domažlice proti Městu Poběžovice, o částku 715.961,82 
Kč, Okresním soudem v Domažlicích. 

• RM schvaluje výměnu bytu č. 1, v prvním vchodu domu čp. 381 - pí. Irena Štufková a bytu č. 6, ve dru-
hém vchodu domu čp. 381 - p. Jaroslav Volfík, za dodržení nájemních podmínek ze současných nájem-
ních smluv. 

• RM bere na vědomí dopis vedení firmy HESTI, v němž oznamuje, že pokud budou přetrvávat problémy 
vyvolané p. Liborem Hammerem, které omezují rozvoj firmy v průmyslové zóně, opustí svůj záměr další 
investice v Poběžovicích a výrobu budou směrovat do jiné lokality a ukládá starostovi vypracovat a ode-
slat odpověď vedení firmy. 

• RM schvaluje dodatek č. 1 ke smlouvě o dílo, uzavřené mezi městem Poběžovice a firmou STAFIN, pro-
jekty a stavby, s.r.o,, Plzeň na provedení rekonstrukce domu čp. 41 v Šitboři a pověřuje starostu jejím uza-
vřením. 

• RM ukládá vedoucímu MKIS, p. Látkovi, vypracovat písemné vyhodnocení průběhu Poběžovických pou-
ťových slavností 2006 a předložit jej RM do 15.9.2006. 

• RM schvaluje poskytnutí finančního daru fotbalovému oddílu Rychlé šípy, působícímu v rámci SK Pobě-
žovice, ve výši 15.000.-Kč, na zajištění pouťového utkání s Internacionály ČR s tím, že veškeré další ná-
klady s touto akcí spojené ponese uvedený oddíl. 

Výběr z usnesení z 92. zasedání RM Poběžovice ze dne 25.9.2006.   
 

• RM vzala na vědomí e-mailový dopis p. faráře Žáka a pověřila starostu vypracováním písemné reakce na 
tam uvedené podněty. 

• RM bere na vědomí informaci starosty o situaci kolem průmyslové zóny a nutnosti uzavření smluv o 
smlouvách budoucích s vlastníky pozemků v PZ, v návaznosti na plánovanou výstavbu komunikací v prů-
myslové zóně. 

• RM schvaluje výjimku z počtu dětí na školní rok 2006/2007: 1. třída - 28 dětí, 2. třída - 24 dětí, 3. třída - 
20 dětí. 

• RM přiděluje volný byt, č. 9, o velikosti 2+1, v ulici Budovatelů čp. 381, slečně Mileně Johánkové, bytem 
Budovatelů čp. 382. 

• RM rozhoduje o přiznání mimořádné odměny ředitelce Základní školy Poběžovice, ve výši 12.000.-Kč. 
• RM souhlasí s využitím chodníku u domu čp. 67 ke stavbě lešení potřebného k rekonstrukci uvedeného 

objektu, za podmínek stanovených obecně závaznou vyhláškou o místních poplatcích. 
 
Výběr z usnesení z 93. zasedání RM Poběžovice ze dne 17.10.2006.    

 

• RM schvaluje uznání závazku firmě STAFIN projekty a stavby s.r.o., Plzeň, včetně předloženého splátko-
vého kalendáře a pověřuje starostu podpisem těchto dokumentů. 

• RM ukládá tajemníkovi zajistit zrušení odběrného místa elektrické energie v objektu bývalé prodejny PE-
GAS na sídlišti Budovatelů. 

• RM bere na vědomí zápisy ze schůzí FV ZM a z provedených kontrol v jednotlivých objektech města. 
• RM doporučuje ZM projednat a schválit navržené rozpočtové změny. 
• RM schvaluje smlouvu o pronájmu vektorové katastrální mapy obcí ve správním obvodu Stavebního úřa-

du Poběžovice a pověřuje starostu jejím podpisem. 
• RM nesouhlasí s poskytnutí finančního příspěvku Českému červenému kříži na provoz ošacovacího stře-

diska v Domažlicích. 
• RM bere na vědomí dodatek k nájemní smlouvě s ČS a.s., kterým se prodlužuje platnost stávající smlouvy 

a souhlasí s jeho podpisem starostou. 
• RM pověřuje místostarostu projednáním podmínek ochrany zájmů města, při provádění pozemkové úpra-

vy, se zástupci Pozemkového úřadu ČR. 
Výběr z usnesení ze 45. zasedání ZM Poběžovice ze dne 27.9.2006.  

 

• ZM schvaluje uzavření kupní smlouvy s paní Miloslavou Němcovou, bytem Meclov 52, na odkup pozem-
ků p.č. 908, díl 1, dle ZE, o výměře 4202 m2 a p.č. 916, díl 1, dle ZE, o výměře 1088 m2, za cenu 50.-Kč/
m. 

• ZM schvaluje uzavření smlouvy o smlouvě budoucí kupní, ze zřízením věcného břemena předkupního 
práva, uzavřenou mezi městem Poběžovice a bratry Janem a Jiřím Němcovými, Příkopy 216, Poběžovice, 
na pozemky p.č. 664/30, o výměře 1335 m2, dle KN, a p.č. 664/31, o výměře 1940 m2, dle KN, vše v k.ú. 
Poběžovice. 

• ZM schvaluje uzavření smlouvy o smlouvě budoucí kupní, ze zřízením věcného břemena předkupního 
práva, uzavřenou mezi městem Poběžovice a  p. Antonínem Táborským a Mgr. Petrou Táborskou, bytem 
Pionýrů 127, Horšovský Týn, na pozemky p.č. 664/20, o výměře 8515 m2, dle KN, p.č. 664/21, o výměře 
606 m2, dle KN a p.č. 664/22, o výměře 5083 m2, dle KN, vše v k.ú. Poběžovice. 

• ZM schvaluje uzavření smlouvy o smlouvě budoucí kupní, ze zřízením věcného břemena předkupního 
práva, uzavřenou mezi městem Poběžovice a p. Václavem Hessem, bytem Vranovská 147, Poběžovice, na 
pozemek p.č. 681, o výměře 7625 m2, dle PK, v k.ú. Poběžovice. 

• ZM schvaluje uzavření smlouvy o smlouvě budoucí kupní, ze zřízením věcného břemena předkupního 
práva, uzavřenou mezi městem Poběžovice a pí. Janou Bursíkovou, bytem U jam 1391/21, Plzeň, pí. Ha-
nou Kozovou, bytem Nýřanská 10, Plzeň a p. Miloslavem Hůlou, bytem Horní Kamenice 21, Holýšov, na 
pozemky p.č. 774/1, o výměře 8218 m2, dle PK, a p.č. 775, o výměře 608 m2, dle PK, vše v k.ú. Poběžov. 

• ZM schvaluje bezodkladné podání žaloby o určení vlastnického práva k nemovitostem (budovám), stojí-
cích na parcelách p.č. st. 73 a st. 74, dle KN v k.ú. Poběžovice, proti p. Johannu Wiesnerovi, bytem 28. 
pluku 887/26, Praha 10 - Vršovice, u okresního soudu v Domažlicích.  
Výběr z usnesení ze 46. zasedání ZM Poběžovice ze dne 18.10.2006.   

 

• ZM schvaluje rozpočtové změny č. 2 tak, jak byly k jednání předloženy, tzn. v příjmové i výdajové části 
ve výši 1.414.750.-Kč. 

• ZM schvaluje záměr města prodat části pozemků p.č. 383/1, 808/1, 195, 196, 789/1, 805 vše dle KN v k.ú. 
Šitboř, za cenu 40.-Kč/m2 

• ZM schvaluje záměr města prodat části pozemků p.č. 307 a 723, dle KN, v k.ú. Poběžovice, o výměře 92 
m2, za cenu 50.-Kč/m2. 

•  ZM schvaluje záměr města prodat část pozemku p.č. st. 30, dle KN, v k.ú. Ohnišťovice, za cenu 40.-Kč/
m2. 

• ZM schvaluje podání grantové žádosti na realizaci projektu „Zámek Poběžovice jako křižovatka evrop-
ských myšlenek a světových kultur v srdci Evropy,“ která bude předložena v rámci 2. výzvy Finančních 
mechanismů EHP a Norska, priorita 1. Uchování evropského kulturního dědictví, a pověřuje starostu je-
jím podpisem. 

• ZM souhlasí v případě udělení podpory, s dofinancováním realizace projektu „Zámek Poběžovice jako 
křižovatka evropských myšlenek a světových kultur v srdci Evropy,“ ve výši 15% uznatelných nákladů 
projektu, tj. cca 2,2 mil. Kč. 

 



                                                          

stránka 3 

pokračování ze str. 1. 

Jazykové vzdělávání v předškol-
ních letech, je stále více aktuální a 
stává se velkým trendem v ran-
ném věku dítěte. 
MŠ Poběžovice třída ŠTĚSTÍ-
ČEK se zabývá vícejazyčností již 
2 roky. 
Projektu byla udělena 26.9.05, na 

Socrates „EVROPSKÁ JAZY-
KOVÁ CENA LABEL“ a 12.5.06  
jménem Eurogio Bayerischer 
Wald/Šumava/Mühlviertel a jmé-
nem Bavorského ministerstva pro 
hospodářství, infrastrukturu, do-
pravu a technologii, udělena cena 
TRIA NOVA-AWARD. 

Základy českému jazyku u ma-
lých dětí položila na německé 
straně pí. Mgr. Jaroslava Seidlma-
yer, vynikající překladatelka a 
učitelka češtiny. 
Dne 18.10.2006 nás opět navštívi-
la KINDERGARTEN z FUR-
THU. 
K tomuto setkání vyrobil pan 
Václav JIŘINEC draky. 
Prvního si odvezly německé děti 
do Furth im Wald a druhého má-

me vystaveného u nás v Poběžo-
vicích v MIKS. 
Drakiáda v Mateřské škole Pobě-
žovice byla úspěšná a přejeme si 
do budoucna mnoho dalších spo-
lečných setkání. 
Vícejazvčnost v předškolním vě-
ku podporuje koordinační cent-
rum TANDEM, PLZEŇSKY 
KRAJ a MĚSTO POBĚŽOVICE.  
                       Za MŠ Poběžovice 
                       Alena Štefanová 

zastupitelům a přejeme, aby se 
jim vždy bez větších problémů 
dařilo pracovat pro nás, občany 
města a pro město samotné. Snaž-
me se jim ale i my, tuto práci svojí 
aktivitou usnadnit, protože naše 
město a nejbližší okolí za to přece 
stojí. 
 
Na přiloženém snímku máme 
všechny nově zvolené zastupitele 
těsně po skončení zasedání zastu-
pitelstva. 
Zleva:  
Josef Jansa, Lenka Pekáro-
vá, Jaroslav Hranička, Milan 
Bláha, Karel Špaček, Pavel 
Veselák, Hynek Říha, Petr 
Mužík, Jaromír Pánek, Ma-
rie Nechoďdomů, Alena 
Tauchmannová, Josef Váňa, 
Zdeněk Fišer, Olga Kociáno-
vá, Josef Lipenský. 

Jak správně nakládat se  
stavebními odpady? 

Slovo starosty města, 
Mgr. Hynka Říhy 

       Stavební suti, kterých při 
současném trendu zvelebování 
rodinných domů a bytů přibývá, 
jsou  odpady, se kterými se musí 
nakládat jako s každým jiným od-
padem. (V některých případech i 
jako s odpadem nebezpečným). A 
jestli můžeme  říci, že většina ob-
čanů  respektuje stanovená  pravi-
dla likvidace běžných komunál-
ních odpadů, pak u stavebních  
odpadů se setkáváme spíše s opa-
kem. 
     Vyhláška města Poběžovice o 
odpadech v oddílu „jak nakládat 
se stavební sutí“ stanoví, že sta-
vebník, který ji nemůže sám vyu-
žít nebo nabídnout k využití něko-
mu jinému, ji musí na vlastní ná-
klady předat nebo zajistit předání 
provozovateli zařízení na úpravu 
(recyklaci) stavebního odpadu a 
pokud to není možné, uložit na 
řízenou  skládku. 
    Jedná se o odpad, který nelze 
odložit do popelnice ani do sběr-
ného dvora a jehož likvidaci nebo 
recyklaci si musí zajistit staveb-
ník  na vlastní náklady. Doklad o 
nezávadné likvidaci stavebních 
odpadů se překládá při kolaudaci 
stavby. 
    A protože mnozí  nechtějí po-
chopit, že by za něco takového 
museli zaplatit, nacházíme v pří-
rodě hromady cihel, starých dlaž-
diček a jiných stavebních materiá-
lů z našich, dnes již krásných no-
vých koupelen, kuchyní a bytů.  
Hlavní, že to máme pěkné my do-
ma a hromada odpadu v přírodě?   
Ona se s tím příroda  nějak vyrov-
ná. Prostor bývalé skládky smě-
rem na Sedlec je již řadu let re-

kultivován, jako pozemek se sta-
rou ekologickou zátěží, za nema-
lých finančních nákladů města. 
Spodní vody jsou dvakrát v roce 
monitorovány a sleduje se jejich 
chemické složení. V prostoru bý-
valé skládky se již  8 let mohou 
ukládat jen kvalitní zeminy 
(naposledy zde byly uloženy ze-
miny z plynofikace města, které  
ještě nejsou rozhrnuty), a  protože  
se jedná o pozemek města, ukládá 
si zde město své biologické odpa-
dy z městské zeleně a parků .  
   Určitá neupravenost pozemku a 
podvědomí bývalé skládky vyvo-
lává v mnohých pocit, že se zde 
ještě „ledacos ztratí“, a tak v sou-
časnosti jsou na ploše, která byla 
již v pěkném stavu, četné „černé 
skládky“ hromad stavebních sutí, 
které bude muset obec zlikvidovat  
v souladu se zákonem o odpa-
dech. A tak zaplatíme za tyto ob-
čany, kteří si neplní své povinnos-
ti, my všichni, z naší společné ‚
od- padové kasy‘. 
     Upozorňujeme, že uložení ja-
kéhokoliv odpadu – tedy i odpadů 
stavebních, mimo místa určená  
vyhláškou o odpadech nebo záko-
nem o odpadech, je protiprávní 
jednání, za které bude uložena po-
kuta, která činí pro fyzické osoby   
až 50.000,- Kč a pro právnické 
osoby nebo fyzické osoby podni-
kající až 1.000.000,- Kč. 

 
 

Odbor výstavby a   
životního prostředí 

MěÚ Poběžovice 

Vážení spoluobčané,  
před několika dny bylo zvoleno 
nové vedení města a já jsem díky 
důvěře  zastupitelů opět usedl do 
křesla starosty. Dovolte mi, abych 
poděkoval za podporu Vám voli-
čům, poběžovickým občanům, kte-
ří mi dali před několika dny své 
hlasy. Velmi si toho vážím.  
      Slibuji, že se budu snažit co 
nejlépe vykonávat tuto starosten-
skou funkci a společně s Vámi, ob-
čany a ostatními zastupiteli praco-
vat maximálně ve prospěch Vás 
všech, občanů, pro rozvoj a roz-
květ města Poběžovice a jeho 
všech místních částí.  
Myslím, že minulé zastupitelstvo 
pracovalo v mnoha směrech velmi 
dobře a nastartovalo novou etapu 
rozvoje. Věřím, že i to staronové 
bude v započaté práci pokračovat a 
že díky jejich úsilí bude i naše 
město a naše vesnice krásnější a 
krásnější tak, abychom na ně moh-
li být všichni právem hrdi. Věřím, 
že si zastupitelé najdou ve výbo-
rech a komisích dostatek prostoru, 
jak naplňovat své představy o roz-
voji obce, o společenském a kul-
turním životě nás občanů. Jistě bu-
dou naslouchat hlasu veřejnosti, 
kterou zastupují. Je třeba říci, že 
ne vždy se však dají všechna přání 
ihned splnit, mnohdy se musí při-
jmout kompromisy při hledání to-
ho nejvhodnějšího řešení. Tak to-
mu je a bude.  
I já jsem, jako doposud, připraven 
naslouchat všem názorům, které 
přinesou další zlepšení naší práce a 
budou ku prospěchu rozvoje obce.  
Jsem přesvědčen, že se v minulém 
volebním období podařilo mnohé. 

A i nyní je před námi mnoho a 
mnoho práce. Během několika dní 
odstartuje největší investiční akce 
v novodobých dějinách města – 
dokončení kanalizační sítě, v rám-
ci projektu „Čistá Radbuza“.  
      Priority pro nadcházející vo-
lební období spatřuji osobně ve 3 
oblastech: 
1. Stabilizace městských financí, 

jako předpoklad pro další 
úspěšný rozvoj města 

2. Dokončení připravených inves-
tičních akcí – kanalizace, re-
konstrukce domu č.p. 50 na 8b.
j., postupný rozvoj průmyslové 
zóny a obytné zóny, jako před-
poklad stabilizace obyvatelstva 
a postupná rekonstrukce míst-
ních komunikací 

3. Příprava rozvojového programu 
města na léta 2007-2010 resp. 
na léta 2007-2014 a s tím spoje-
ná příprava konkrétních, a to 
nejen investičních projektů, pro 
čerpání především evropských 
peněz 

Přál bych si, aby zastupitelé, které 
jste zvolili, pracovali aktivně a aby 
se do života obce zapojilo v nad-
cházejícím období ještě více spo-
luobčanů, než doposud. Protože s 
jejich pomocí se dá uskutečnit 
mnohem více, než si možná sami 
myslíme. Úspěšný rozvoj obce ne-
ní jen o aktivitě samotných zastu-
pitelů, ale i o angažovanosti sa-
motných občanů, kterým není osud 
obce lhostejný.  
     Dovolte mi, abych Vám, spolu-
občanům, popřál do dalšího obdo-
bí vše dobré, a nově zvoleným za-
stupitelům města mnoho zdaru, při 
jejich práci. 

     DRAKIÁDA   
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Vzpomínka 
Čas letí jako sen 

ale vzpomínky na Tebe 
se vracejí každý den 

 

Dne 18. října 2006 uplynuly 
tři roky, kdy nás navždy 

opustil náš milovaný manžel 
a tatínek, pan  

 

Herbert Konopik 
z Poběžovic. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
Stále vzpomínají manželka 

Hermína, dcera Anna s man-
želem a dětmi, syn Herbert s 

manželkou a dětmi. 
Všem, kteří si vzpomenou s 

námi, moc děkujeme. 

 

Dne 4. prosince 2006 uplyne 
20 roků, kdy nám navždy 

odešla naše milá maminka a 
babička, paní  

 

Anna Vaňková 
ze Sedlece. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
Kdo ji znal, vzpomíná,  

kdo měl rád, nezapomíná.  
 

Za tichou vzpomínku děkují 
Marie a Václav s rodinami. 

 

Omlouvám se čtenářům za o-
poždění zářiového a říjnového čís-
la zpravodaje, které bylo způsobe-
no volbami do obecních zastupi-
telstev. Bylo totiž nutno se zářio-

vým číslem posečkat tak, aby vy-
šlo až před říjnovými volbami, ke 
kterým tam byl zveřejněn aktuální 
materiál. Další číslo jsem pak ne-
stihl dříve připravit, než teď.   VoK 

OO  MM  LL  UU  VV  AA  

Celý tento příběh začal v červenci, 
kdy nás v MKIS v Poběžovicích 
kontaktovala po e-mailu „nějaká“ 
paní z Japonska. Jejím největším 
přáním bylo, aby mohla navštívit 
Poběžovice, místo, kde na přelomu 
19. a 20. století žila Mitsuko. Po e-
mailu jsem se dozvěděla, že paní 
pracovala 20 let v Evropě, sama a 
vzdálená od rodiny, proto je jí 
osud Mitsuko velmi blízký. 
20. října 2006 přišel den, na který 
já osobně nikdy nezapomenu. Mo-
je „online“ známá přijela se svojí 
kamarádkou do Poběžovic. První 
pozdvižení jsme vyvolaly již na 
nádraží a druhé, když jsme zašly 
na oběd. V Poběžovicích asi zatím 
ještě nejsme připraveni na japon-
ské turisty a možná na turisty vů-
bec. 
Naše kroky vedly hlavně na zá-
mek. Smutné pohledy, kterými Ja-
ponky bloudily po prázdných 
zdech, by chytily za srdce každé-
ho. Bohužel tyto pohledy se ne-
mohly rozzářit ani po návštěvě bý-
valého augustiniánského kláštera 

na Pivoni, kde Mitsuko též žila. 
Trochu veselejší obrázek, co se 
týká stavu, se naskytl na hřbitově 
v Poběžovicích, u hrobu, kde je 
pohřben hrabě Heinrich Couden-
hove-Kalergi, manžel Mitsuko a 
muž, který ji do Poběžovic přivezl. 
Musím se ale přiznat, že jsem se 
skoro propadla hanbou, protože 
hrob byl zarostlý půl metru vyso-
kými kopřivami a dalším pleve-
lem. Takhle se Poběžovice starají 
o svou historii... Ovšem moje zná-
má mě ten den již po několikáté 
překvapila. Poklekla u hrobu, na-
brala do hrsti kamínky z hrobu a 
vložila je do sáčku. „Ty jsou pro 
Mitsuko, protože jedeme příští tý-
den do Vídně.“ vysvětlila. 
Týden po jejich odjezdu jsem do-
stala další e-mail, jehož část zde 
ocituji: „... Chtěla bych ze srdce 
vyjádřit poděkování za tvé milé 
přijetí v Poběžovicích a za dopro-
vod.... Zatímco jsme se procházely 
po zámku, abych pravdu řekla, by-
la jsem tak smutná... Ve Vídni 
jsme navštívily hrobku Mitsuko, 

kam jsem položila květiny a nako-
nec kamínky z hrobu jejího muže 
Heinricha... Ráda bych zase Pobě-
žovice navštívila...“ 
Tato návštěva z Japonska nebyla 
první, se kterou jsem měla tu mož-
nost se setkat. Ovšem tahle mě 
utvrdila v tom, že i když máme 
v oblasti cestovního ruchu co do-
hánět, je šance „dotáhnout“ to da-
leko. Jsem jednou z těch, kteří bu-
dou na této šanci pracovat. Teď 
totiž vím, že moje práce má sku-
tečně smysl.            Anna Váňová 

MKIS Poběžovice 

Trochu pozapomenutá  
poběžovická výročí. 

Konec dalšího roku je na dosah. 
Roku s šestkou na konci. Léta Pá-
ně 1506 zemřel zakladatel města 
Ronšperk, Dobrohost z Ronšper-
ka. Nejen, že změnil název Pobě-
žovic, ale novému městu dal vedle 
práv na pořádání pravidelných 
městských trhů i městský znak s 
beranem nad branou, která je 
uprostřed dvou věží. Město bylo 
obehnáno hradbami a třemi brana-
mi, měšťané dostali i radnici skry-
tou uvnitř západní brány. Dobro-
host tu vybudoval i kamennou 
tvrz, základ hradu a zámku.  
V roce 1846 zase navštívil zdejší 
zámek Bedřich Smetana. Jeho po-
byt připomíná malá pamětní deska 
na dnešním poněkud dřímajícím 

kulturním a informačním středis-
ku.  
O padesát let později - 1896 přijíž-
dí se svým manželem do Ronšper-
ka Micuko Aoyama, tehdy už hra-
běnka Marie Tekla Coudenhove 
Kalergi. O deset let později tu ná-
hle umírá její manžel, rakousko - 
uherský diplomat, znalec 18 jazy-
ků a vysoce vzdělaný filozof, Jin-
dřich Coudenhove Kalergi.  
Poslední (smutné) výročí je spoje-
no se smrtí spisovatele, učitele, 
obětavého kulturního pracovníka 
novodobých Poběžovic a nadšené-
ho divadelníka, Jiřího Pelikána. 
Zemřel v roce 1996. Snad alespoň 
on by si byl zasloužil, aby mu byla 
na škole, kde dlouhá léta působil, 
odhalena pamětní deska.         
                                               MŠ  

Z historie Poběžovic 

Den, který mě utvrdil v tom, že to co dělám, je správné... 

Pozvánka 
Dne 24. 11. 2006 se slav-
nostně otevírá obchod 
s květinovými dekoracemi. 
Prodej adventních věnců, 
vánočních a celoročních 
dekorací a doplňků. 

Eliška Váňová 
nám. Míru 3 

K I N O   
P O B Ě Ž O V I C E  
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3.11.–pátek   19,30 hod   
Rychle a zběsile: To-
kijská jízda  
akční, USA, přístupný od 12 let, 
104 minut, české titulky, 50,- Kč  
   

10.11.–pátek   19,30 hod 
Žena ve vodě  
fantasy, USA, přístupný od 12 let, 
110 minut, české titulky, 50,- Kč 
  

17.11. -pá tek  19,30 hod     
Prachy dě laj č lověka   
krimi komedie, ČR, přístupný, 110 
minut, česky,  50,- Kč  
  

24.11. – pátek  19,30 hod.   
Hadi v letadle      
thriller, USA, přístupný od 12 let, 
106 minut, české titulky, 50,- Kč  
 
Připravujeme na prosinec :  
1 . K r á s k a  v  n e s n á zí c h  
(ČR )   
6 . R o ( c ) k  p o d v r a ť á ků  
(ČR )  
8 . H e z k é  c h v i l k y  b e z  z á -
r u k y  (ČR )   

               SMS...SMS… 
         Vážení spoluobčané,  
    chcete-li dostávat informa-              
ce z MěÚ Poběžovice, v podo-
bě SMS zpráv, do svého mobi-
lu a to zdarma, přihlaste se na 
   MěÚ Poběžovice nebo na  
           tel. 379 497 281,  
               607 931 281. 

POBĚŽOVICKO – vydává Městský úřad Poběžovice, nám. Míru 47, tel. 379 497 281, fax 379 497 211, e-mail: mupobezovice@arcom.cz 
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